
استاندار کرمان در ستاد خدمات سفر:
از وضعیت ورودی شهر

راضی نیستیم
استاندار  جامعه:  گروه 
مسئله  »اولین  گفت:  کرمان 
گردشگر،  و  مسافر  دید  در 
بهداشت محیط  ورودی شهر، 
و سرویس های بهداشتی است 
و به هیچ وجه از این وضعیت 

راضی نیستیم«.
معرفی  بر  زینی وند  علی 
از  نمونه  مناطق  و  روستاها 
نظر بهداشت تاکید کرد و افزود: »نواقص شهر در ساماندهی 
ورودی و بهداشت محیط باید سریعا برطرف و رنگ و روی 

شهر تغییر کند«.
وی همچنین با ابراز تاسف از تصادفات منجر به فوت در 
محورهای مواصلاتی استان و درون شهر، تاکید کرد تا تحلیل 
دقیقی نسبت به این حوزه صورت گیرد و افزود: »نقاط آسیب 

و موارد خطرآفرین باید شناسایی و بررسی دقیق شوند«.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداری کرمان، وی 21 
فروردین ماه در نشست ستاد خدمات سفر استان که اعضا 
به ارائه ی گزارش عملکرد نوروز 1401 پرداختند، اظهار کرد: 
»حجم بالای سفرهای نوروزی بعد از دو سال وقفه، با تلاش 

همه ی اعضای ستاد به خوبی مدیریت شد«.
استاندار کرمان در ادامه با بیان اینکه تلفات درون شهری 
اصلا قابل قبول نیست، بیان کرد: »اولین آسیب استان تعداد 
زیاد فوتی ها است و تمرکز اصلی هم باید بر تحلیل چرایی این 

موضوع باشد«.
ترافیک  ایمنی و شورای  داد: »کمیسیون  ادامه  زینی وند 
به  نسبت  ماه  اردیبهشت   پایان  تا  شهرستان ها  و  استان 
برنامه ریزی های  تا  بپردازند  آمار  این  دقیق  آسیب شناسی 

استان برای رفع آن ها متمرکز گردد«. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان:
روند بیماری کرونا در کرمان 

صعودی است
بیان  با  کرمان  علوم پزشکی  دانشگاه  رئیس  گروه جامعه: 
استان  در  کرونا  بیماری  روند  می دهد  نشان  آمارها  این که 
تعداد  روند  قبل  هفته  یک  »تا  گفت:  است،  شده  صعودی 
بیماران سرپایی و بستری استان نزولی بود اما اکنون تعداد 
بیماران کرونایی بستری در بیمارستان های کرمان 14 درصد 

افزایش یافته است«.
حمیدرضا رشیدی نژاد از بستری بودن 355 نفر به دلیل 
و  داد  خبر  کرمان  استان  بیمارستان های  در  کرونا  به  ابتلا 
خاطرنشان کرد: »ابتلای 81 بیمار بستری قطعی است و 274 
بیمارستان های استان بستری  به کرونا در  نیز مشکوک  نفر 
هستند که از این تعداد 49 نفر در ICU هستند که 23 نفر 

آن ها تحت ونتیلاتور قرار دارند«.
ستاد  در  فروردین ماه   20 وی  کرمان،  ایسنا  گزارش  به 
استان  امروز  این که  بیان  با  کرمان  استان  کرونای  با  مقابله 
کرمان جزو استان هایی بود که به آن هشدار داده شد، اظهار 
استان  در  کرونا  بیماری  روند  می دهد  نشان  »آمارها  کرد: 
صعودی شده است اما این بدان معنا نیست که پیک بعدی 
به شدت پیک های قبلی باشد«. وی ادامه داد: »براساس آمار 
روزانه، تعداد بیماران بستری در بیمارستان های استان نسبت 

به قبل مقداری افزایش پیدا کرده است«.
ایام  در  واکسیناسیون  از  این که  بیان  با  رشیدی نژاد 
تعطیلات نوروز آن گونه که پیش بینی می شد استقبال نشد، 
تزریق  استان واکسن  افزود: »90 درصد کل جمعیت هدف 
کرده اند و 34 درصد جمعیت هدف استان دوز سوم واکسن 

کرونای خود را دریافت کرده اند«.
بازگشایی مراکز آموزشی گفت: »ترغیب  به  با اشاره  وی 

واکسیناسیون از سیر ابتلا جلوگیری می کند«. 

چناریان، عضو شورای شهر کرمان مطرح کرد
شهرداری دربارۀ مدیریت 
بوستان ها تجدیدنظر کند

و  پایدار  منابع  بودجه،  کمیسیون  رئیس  جامعه:  گروه 
و  پارک ها  مدیریت  از  کرمان  شهر  شورای  سرمایه گذاری 
بوستان ها انتقاد کرد و گفت: »در بوستان های شهر کرمان 
و  اداره  به  نظرم  به  و  نیست  زیبنده  که  می افتد  اتفاقاتی 
شرکت های  که  برمی گردد  تفریحی  مراکز  این  مدیریت 
تحت قرارداد شهرداری، در انجام وظایف خود دلسوزی و 

مدیریت لازم را ندارند«.
اکثر  به  موتورسیکلت  این که  بیان  با  چناریان  حسین 
زیادی  مزاحمت  مردم  برای  و  می شوند  وارد  بوستان ها 
ایجاد می کنند، افزود: »روزه خواری شدید نیز در بوستان ها 
اتفاق می  افتد؛ مسافران را مستثنا می کنیم ولی در ملاءعام 
نباید باشد. حتی مصرف دخانیات و بدتر از دخانیات نیز در 

بوستان ها انجام می شود«.
وی ادامه داد: »نگهداری بوستان ها از سوی شرکت های 
در  حتی  زیرساخت ها  و  نمی شود  انجام  به خوبی  خدماتی 

بوستان های مرکز شهر به شدت در حال تخریب است«.  
بوستان ها  مدیریت  در  »شهرداری  کرد:  تاکید  وی 

تجدیدنظر کند«.
پایدار و سرمایه گذاری  منابع  بودجه،  رئیس کمیسیون 
کسی  نمی دادند  اجازه  »قبلا  گفت:  کرمان  شهر  شورای 

حتی روی چمن بوستان ها بنشیند.
دیروز  وارد می شوند. خود من  موتور  با  افراد  الان  ولی 
در  موتورسیکلت  دستگاه   20 بودم؛  کوثر  میدان  در  عصر 
)قسمت فضای سبز( میدان کوثر تردد می کردند و کورس 
این  هم  بوستان ها  دیگر  و  مادر  پارک  در  بودند.  گذاشته 

شرایط وجود دارد«.
پیش از این و در آبان ماه سال گذشته بود که چناریان 
در صحن علنی شورای شهر کرمان از تردد موتورسیکلت ها 
در داخل پارک های شهر انتقاد کرده و گفته بود: »به دلیل 
حتی  و  موتورسیکلت  ورود  و  مناسب  فیزیکی  موانع  نبود 
به  کرمان  شهر  بوستان های  و  پارک ها  امنیت  خودروها، 

خطر افتاده است«.
صحن  در  فروردین ماه   22 وی  استقامت،  گزارش  به 
علنی شورا تاکید کرد که شهرداری برای رفع این مشکلات 

تمهیدات لازم را به کار بندد.
»چند  گفت:  نیز  شورا  دیگر  عضو  شمسی  محمدامین 
روز قبل در یکی از بوستان ها سگ گردانی می شد و یکی از 
افراد، سگ خیلی بزرگی را داخل پارک آورده بود و مردم 
ترسیده بودند. به نیروی انتظامی تلفن کردیم؛ سی دقیقه 
نشستیم و کسی نیامد«. وی افزود: »تقاضا داریم برای حل 

این مشکلات در بوستان ها چاره اندیشی شود«. 

خبر
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پورابراهیمی:

نقاط بحرانی خط ریلی کرمان - یزد بازسازی می شود

رئیس کل دادگستری استان خبر داد
تشکیل کارگروه حمایت از شرکت های 

دانش بنیان 

رئیس سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان کشور:
تولیدکنندگان باید

 قیمت کالا را روی محصول درج کنند

رئیس جهاد کشاورزی استان خبر داد
نابودی ۵۰ درصد محصول پستة کرمان 

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر کرمان تاکید کرد

تکلیف سه راهی شرف آباد هفتۀ آینده 
معلوم می شود

و  کرمان  مردم  نماینده  اقتصاد:  گروه 
راور در مجلس شورای اسلامی گفت: »با 
پیگیری های انجام شده، پیمانکار بازسازی 
4۶ کیلومتر خط ریلی مسیر کرمان - یزد 
تعیین شد و عملیات اجرایی آن با حدود 
از  سرمایه گذاری  تومان  185میلیارد 

هفته ی آینده شروع می شود«.
محمدرضا پورابراهیمی با بیان این که 
این  پروژه سرعت قطارها در  این  اجرای 
مسیر را از ۶0 کیلومتر به 120 کیلومتر 
بهبود  ریل  ایمنی  و  می دهد  افزایش 
خطوط  نوسازی  »پیگیر  افزود:  می یابد، 
این  زیرا  هستیم  کرمان  استان  ریلی 
خطوط ریلی در استان از قبل از انقلاب 

تاکنون هیچ گونه تغییری نکردند«.
به گزارش روابط عمومی دفتر نماینده 
شورای  مجلس  در  راور  و  کرمان  مردم 

اسلامی، وی در آیین افتتاح خط اتصال 
شرکت روغن نباتی گلناز به ریل سراسری 
کشور، بیان کرد: »آغاز این کار منجر شد 
تا شرکت گلناز، که روغن محصول اصلی 
آن است، بتواند مجدد به چرخه ی جریان 
کشور  غذایی  تولید  صنایع  در  عملیاتی 

برگردد«.
مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
با بیان اینکه اتصال شرکت روغن نباتی 
گلناز به ریل سراسری کشور اتفاق مثبتی 
را  تولیدات  می توانند  راحتی  به  و  است 
داد: »هر چه مسیر  ادامه  کنند،  جابه جا 
ترددهای باری را از جاده برداریم و روی 
ریل ببریم تصادفات کشور کاهش می یابد 
زیرا سالانه 17 هزار نفر در اثر تصادفات 
کشته می شوند و این آمار کشته شده  را 

در جنگ نداشتیم«. 

دادگستری  کل  رئیس  جامعه:  گروه 
ویژه  کارگروه  تشکیل  از  کرمان  استان 
حمایت قضایی از شرکت های دانش بنیان 
در ذیل ستاد استانی اجرای سیاست های 
حقوقی  ابعاد  در  مقاومتی  اقتصاد  کلی 
»خرید  گفت:  و  داد  خبر  قضایی  و 
محصولات دانش بنیان باید در اولویت کار 
بخش های خصوصی و دولتی قرار گیرد«.

مشکلات  »حل  افزود:  موحد  یدالله 
جلسات  در  باید  بنیان  دانش  واحدهای 
مربوطه  مدیران  حضور  با  و  تخصصی 
دستگاه های  همچنین  و  شده  پیگیری 
دریافت  برای  سامانه ای  باید  نیز  نظارتی 
شرکت های  درخواست های  و  شکایات 
زمینه ای  و  کرده  تعریف  بنیان  دانش 
با  درخواست ها  این  که  شود  فراهم 

سهولت، وصول و پیگیری شود«.
اداره  عمومی  روابط  گزارش  به 
در  وی  کرمان،  استان  دادگستری  کل 
نشست ستاد استانی اجرای سیاست های 
با  قضاییه  قوه  در  مقاومتی  اقتصاد  کلی 
کرمان  استان  بنیان  دانش  شرکت های 
بیان کرد: »پیگیری مطالبات شرکت های 
دانش بنیان و استفاده از نخبگان علمی 
برای فعالیت های تولیدی از جمله مواردی 

است که در دستگاه قضایی استان کرمان 
پیگیری می شود«.

کرمان  استان  دادگستری  کل  رئیس 
اسلامی  انقلاب  معظم  »رهبر  داد:  ادامه 
به مانند سال های اخیر عنوانی از مباحث 
نام گذاری سال 1401  برای  را  اقتصادی 
نام  یک  تنها  امر  این  و  کرده اند  انتخاب 
نیست بلکه یک فرمان و امریه ی ولی امر 
موقعیتی  هر  در  همه  و  است  مسلمین 
از  اطاعت  و  فرمان  این  اجرای  به  مکلف 
تدابیر معظم له هستیم و براساس همین 
مدیران  خدمت  در  تکلیف  و  وظیفه 
بنگاه ها و موسسات تولیدی دانش بنیان 
مدیران  جمع  در  حضور  با  تا  هستیم 
قضایی و اجرایی نقطه نظرات خود برای 
انتخاب  در  شده  تعیین  اهداف  به  نیل 

عنوان سال مطرح کنند«.
این  لیست  »باید  کرد:  تاکید  وی 
که  بنیانی  دانش  موسسات  و  شرکت ها 
موجود  حمایتی  قوانین  براساس  باید 
و  بنگاه ها  از  حمایت  قانون  ویژه  به 
تجاری سازی  و  بنیان  دانش  موسسات 
نوآوری ها و اختراعات مورد حمایت قرار 
محور،  این  بر  و  گیرند، جمع بندی شده 

برنامه ریزی های لازم انجام شود«.

حمایت  سازمان  رئیس  اقتصاد:  گروه 
از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان کشور 
گوشت،  لبنیات،  مانند  »کالاهایی  گفت: 
برنج و سایر کالاها مشمول قیمت گذاری 
حق  واحدی  هیچ  لذا  هستند،  تصویبی 

افزایش قیمت این کالاها را ندارد«.
عباس تابش افزود: »هر واحدی بدون 
تصویبی  قیمت گذاری  فرایند  کردن  طی 
اساسی  کالاهای  قیمت  تغییر  به  نسبت 
اقدام کند، باید با آن ها برابر قوانین برخورد 
شود«. وی همچنین تاکید کرد: »همه ی 
درج  طرح  مشمول  که  تولیدکنندگانی 
درج  به  نسبت  باید  هستند  کالا  قیمت 
قیمت تولیدکننده و مصرف کننده بر روی 

محصولات خود اقدام کنند«.
رئیس  کردستان،  ایسنا  گزارش  به 
و  مصرف کنندگان  از  حمایت  سازمان 
فروردین ماه   20 کشور  تولیدکنندگان 

در جلسه ی تنظیم بازار با تاکید بر اینکه 
گوشت  کیلوگرم  یک  تصویبی  قیمت 
اظهار  است،  تومان  هزار  گوسفندی 138 
کرد: »اگر قیمت گوشت گوسفندی در بازار 
باید  بازرسین  باشد،  تومان  از 138  بالاتر 
طبق قانون برخورد کنند«. وی بیان کرد: 
»بنگاه های کوچک برای تامین کل کشور 
ایجاد نشده بلکه برای تامین استان خود 
ایجاد شده است و نباید خود را با بنگاه های 
تولیدی بزرگ کشور که یک برند محسوب 
می شوند، مقایسه کنند«. تابش اضافه کرد: 
»یکی از دلایل اجرای پروژه ی درج قیمت 
بر کالا جلوگیری از افزایش قیمت و حمایت 
از حقوق مصرف کننده و تولیدکننده است«. 
وی ادامه داد: »تا قبل از اجرای این طرح 
فروش  از  کالاها  از  برخی  سود  حاشیه ی 
بنگاه تا رسیدن به دست مصرف کننده 5 

الی 1۶0 درصد اختلاف داشته است«.

جهاد  سازمان  رئیس  اقتصاد:  گروه 
این که  بیان  با  کرمان  استان  کشاورزی 
استان  پسته  باغ های  درصد  از 70  بیش 
تا 80  از 25  به دلیل سرمازدگی  کرمان 
»سرمای  گفت:  دیده اند،  خسارت  درصد 
بهاره 50 درصد از محصول پسته استان 
از بین برده است«. محمد خیراندیش  را 
افزود: »سرمازدگی حدود 11 هزار میلیارد 
کرمان  استان  پسته  باغ های  به  تومان 
باشگاه  گزارش  به  است«.  زده  خسارت 
کرمان، وی درخصوص  خبرنگاران جوان 
از  ناشی  باغ ها  به  واردشده  خسارت 
سرمازدگی گفت: »سرمای بهاره به 172 
هزار هکتار باغات استان کرمان خسارت 
وارد کرد که 154 هزار هکتار مربوط به 
گردو  بادام،  باغات  مابقی  و  پسته  باغات 
خیراندیش  است«.  هسته دار  درختان  و 
ادامه داد: »بیش از 1000 میلیارد تومان 

به باغات گردو، بادام و درختان هسته دار 
گفت:  وی  است«.  شده  وارد  خسارت 
»برای جبران خسارت باغداران جلسه ای 
با حضور دکتر پوابراهیمی نماینده مردم 
کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی، 
و  باغبانی  معاون  کشاورزی،  جهاد  وزیر 
معاون برنامه ریزی وزارت جهاد کشاورزی، 
مدیر کل صندوق حمایت از کشاورزان و 
در  و  تشکیل  کشاورزی  بانک  کل  مدیر 
آسیب دیده  باغداران  از  حمایت  راستای 
تصمیمات لازم اتخاذ شد«. رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی استان کرمان خاطرنشان 
باغداران،  خسارت  جبران  »برای  کرد: 
اصلاح  برای  کشاورزان  به  مساعدت هایی 
وهمچنین  می شود  باغات  تغذیه ی  و 
تسهیلاتی برای پرداخت وام های باغداران 
اندیشیده شده و باغاتی که بیمه هستند، 

خسارت دریافت می کنند«. 

آگهی تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت آبهای معدنی لوتوس لاله زار شرکت با مسئولیت محدود 

صورتجلسه  استناد  به   14007032332 ملی  شناسه  16760و  ثبت  شماره  به 

مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/2/4 انتقال شرکت آبهای معدنی لوتوس 

 16760 ثبت  بشماره   99/3/13 تاریخ  در  محدود  مسئولیت  با  شرکت  زار  لاله 

در اداره ثبت شرکت های ثبت کرمان به شناسه ملی 14007032332 ثبت و 

امضاء ذیل دفاتر تکمیل گردید که خلاصه آن بشرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی 

 99/2/27 مورخ  شماره139930419586000014  آگهی  موجب  به  میگردد. 

اداره ثبت شرکتها و موسسات غیر تجاری بردسیر و مستند صورتجلسه مجمع 

، بخش  به نشانی کرمان  العاده مورخ 99/2/4 مرکز اصلی شرکت  عمومی فوق 

مرکزی ، شهر کرمان، محله شهرک صنعتی شماره 1 ، بلوار افرا خ سرو پنجم ، 

کوچه بلوک E ، پلاک 0 ، طبقه همکف کدپستی 7635168616 انتقال یافت و 

در اداره ثبت شرکت های ثبت کرمان تحت شماره 16760 به ثبت رسیده است.

شناسه آگهی 1295085

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان 
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرمان 

بود که  بهمن ماه سال 99  گروه جامعه: 
شهردار وقت کرمان خبر داد: ساخت تقاطع 
غیرهمسطح در سه راهی »شرف آباد« تایید 
»شهید  روگذر  احداث  پروژه ی  است.  شده 
نیز،   نقطه  این  در  زنگی آبادی«  حاج یونس 
دوره ی  اواخر  در  و  گذشته  سال  تیرماه 
شورای پنجم کلنگ زنی شد. با این وجود اما، 
تردیدها درباره ی بود و نبود این روگذر در 
شورای ششم مانع از ادامه ی کار شد و قرار 
بر این گذاشتند تا بررسی بیش تری صورت 
گیرد و حتی شعرباف تبریزی شهردار کرمان 
دانشگاه  متخصصان  از  تیمی  که  بود  گفته 
ترافیکی  پروژه های  بررسی  حال  در  تهران 
هستند  شرف آباد  سه راهی  پروژه ی  و  شهر 
متخصصان  این  نظر  به  را  نهایی  تصمیم  و 

موکول کرده بود.
کلنگ زنی  از  ماه   10 گذشت  وجود  با 
در  و  نشده  رفع  تردیدها  این  هنوز  پروژه، 
که  شد  اعلام  شهر  شورای  علنی  صحن 
می شود.  مشخص  تکلیف  آینده  هفته ی 
این در حالی است که در شورای پنجم نیز، 
حدود دو سال بررسی درباره ی اینکه در این 
نقطه چه باید کرد؟ انجام شده و در نهایت به 

روگذرسازی رسیده بودند.
کمیسیون  رئیس  ایرانمش،  منصور 
عمران و شهرسازی شورای شهر کرمان روز 
دوشنبه 21 فروردین ماه گفت که جلسه ی 

موضوع  این  به  را  کمیسیون  هفته ی  این 
نماینده  طرح،  مشاور  و  دادند  اختصاص 
قرارگاه خاتم، شهردار و اکثریت اعضای شورا 
و تعدادی از اساتید و صاحب نظران حوزه ی 
اولویت  و  اجرا  چرایی  پیرامون  ترافیک، 
اجرای تقاطع غیرهمسطح تبادل نظر کردند. 
شامل:  سناریو  چهار  وی،  گفته ی  به 
دوربرگردان  ایجاد  موجود،  وضعیت  حفظ 
همسطح، دوربرگردان غیرهمسطح و ایجاد 
تقاطع غیرهمسطح برای این سه راهی وجود 
دارد. وی افزود: »در بررسی هایی که صورت 
گرفته، به این نتیجه رسیده اند بهترین گزینه 

اجرای تقاطع غیرهمسطح است«.
با این وجود اما، قرار شده بررسی ادامه 
یابد و ایرانمنش اعلام کرد: »هفته ی آینده، 
این  آیا  که  می شود  گرفته  قطعی  تصمیم 

تقاطع غیرهمسطح باید اجرا شود و آیا در 
اولویت شهر هست یا خیر؟«.

توضیح  در  وی  استقامت،  گزارش  به 
»قاطبه ی  کرد:  اظهار  این باره  در  بیش تر 
نظر اعضای جلسه این بود که این پروژه باید 
و کاری کارشناسی  اجرا شود  زودتر  هرچه 
بحث هایی  دوستان  برخی  طرفی  از  است. 
جامع  طرح  مطالعات  متاسفانه  داشتند. 
این  آیا  اینکه  و  نشده  انجام  هنوز  ترافیک 

پروژه اولویت هست یا نه؟ مطرح است«.
وی افزود: »بحث های مربوط به هزینه ی 
اجرای پروژه هم مطرح بود که آیا صلاح است 
دیگر  به  را  این هزینه  یا  کنیم  آنجا هزینه 
اگر  اینکه  و  دهیم؟  اختصاص  امورات شهر 
قرار است در رینگ شهر غیرهمسطح سازی 
صورت گیرد، آیا اولویت با سه راهی شرف آباد 

است یا دیگر غیرهمسطح سازی ها؟«. 
سوی  و  »سمت  داد:  ادامه  ایرانمنش 
پنجم  شورای  قبلی  نظر  بر  بیش تر  جلسه 
کلنگ  مقطعی  در  و  شده  مصوب  که  بود 
احداث و تجهیز کارگاه آن نیز زده شد اما در 
نهایت موضوع موکول به هفته ی آینده شد 

تا بررسی بیش تری شود«.
وی تاکید کرد: »هفته ی آینده اجرای این 
تقاطع از نظر شورا و مصوبه ای که نیاز است 
شورای ششم داشته باشد قطعی می شود تا 
اگر باید اجرا شود، شورا مصوب کند و اگر 
در اولویت نیست، هفته ی دیگر تعیین تکلیف 
اینکه  بیان  با  وی  گیرد«.  صورت  نهایی 
کارشناسانه ای  و  خوب  تصمیم  امیدواریم 
بر  »سعی  گفت:  شود،  گرفته  این باره  در 
اعضای  و  کارشناسان  سایر  نظر  است  این 

صاحب نظر در این حوزه نیز گرفته شود«.
اسناد  و  تفصیلی  طرح  »در  افزود:  وی 
بالادستی شهر این موضوع دیده شده است. 
در گزارشی که آقای شعرباف براساس نظرات 
تخصصی ارائه کردند نیز، نظر بر اجرای این 
غیرهمسطح سازی است. ولی در شورا برخی 
از دوستان تاکید دارند تا درباره ی اولویت  آن 

بیش تر بررسی شود«.
ایرانمنش اضافه کرد: »امیدواریم هرچه 
زودتر این پروژه تعیین تکلیف و گره ترافیکی 

سه راهی برطرف شود«. 

در هواپیما، مردی 
کنارم نشسته بود که 
به  نسبت  بی تفاوت 
حل  جدول  اطرافش، 
را  من  او  نه  می کرد. 
من  نه  و  می شناخت 
خود  در  غرق  را.   او 
پرسید:  که  بودم 
ایران  صادراتی  غیرنفتی  کالای  »مهم ترین 
که چهار حرف دارد چیست؟« از روی عادت 

گفتم: »پسته«.
ظاهرا پاسخ صحیح بود که گفت: »آفرین 

درست گفتی«.
با سوال بی مقدمه ی آن مرد به فکر فرو 
کالای  مهم ترین  همچنان  پسته  آیا  رفتم؛ 

غیرنفتی صادراتی ایران است؟
دهه  پنج  از  بیش  ایران  پسته  صنعت 
قدمت دارد و از اواخر دهه ی پنجاه تا امروز 
کشاورزی  بخش  صادرات  پیشتاز  همیشه 
دور  نظر  از  نباید  را  واقعیت  این  اما  بوده 
مختلف  دلایل  به  صنعت،  این  که  داشت 
روزبه روز در حال از دست دادن جایگاه خود 
است. شکی نیست که ساختار خرده مالکی 
و  برداشت  کاشت،  در  سنتی  مناسبات  و 
فعلی  وضعیت  اصلی  مسبب  پسته  تجارت 
است اما بهره وری پایین، استفاده نابهینه از 
انرژی، سرمایه، آب، خاک و نیروی انسانی در 

حال نابود کردن این صنعت است.

تا همین چند سال پیش پسته ایران در 
تولید و صادرات حرف اول را در دنیا می زد 
اما در سال های اخیر این جایگاه را به صنعت 
در  گذشته  سال  است.  داده  آمریکا  پسته 
آمریکا حدود 450 هزار تن پسته استحصال 
بهترین شرایط  ایرانی در  باغداران  اما  شده 
حدود 140 تا 150 هزار تن پسته برداشت 
کرده اند. این وضعیت نتیجه ی همان عواملی 
نشانه ای  متأسفانه  و  کردم  اشاره  که  است 

مبنی بر بهبود مشاهده نمی شود.
در کنار این عوامل، تغییر اقلیم و تحولات 
دور از انتظار آب و هوا نیز مزید بر علت شده 
تا صنعت پسته ایران با سرعت زیاد به سمت 
پیش،  کند. همین چند شب  زوال حرکت 
سرمای  دردناک  تازیانه  با  پسته  درختان 
نقاط  از  بسیاری  در  و  شدند  مواجه  شدید 

کشور باغات پسته از بین رفت.

مسأله ساده است؛ تغییر اقلیم باعث شده 
رفته اند،  خواب  به  درختان  که  زمستان  در 
سرمایی وجود نداشته باشد اما در بهار که 
سرمای  می خیزند،  بر  خواب  از  درختان 
و  می شود  درختان  زدن  یخ  باعث  شدید 
محصولات را از بین می برد. در گذشته، این 
پدیده هر چند سال یک بار اتفاق می افتاد 
اما در پنج سال گذشته تقریبا هر سال با آن 

مواجه بوده ایم.
روشن  ویدئوی  افراد  از  خیلی  احتمالا 
کردن آتش زیر درختان سرما دیده ی پسته 
را مشاهده  کرده اند اما فقط سرما نیست که 
درختان  به  زدن  آسیب  و  ناباروری  باعث 
در  عرف  از  خارج  گرمای  می شود؛  پسته 
روزهای اول  بهار نیز به همان اندازه برای 

درختان پسته زیان بار است.
که  شبی  از  پس  هفته  یک  از  کمتر   

دمای سرما در شهربابک کرمان به ۶ درجه 
زیر صفر رسید، درجه ی گرما از 35 درجه 
گذشته و این به طور قطع به درختان پسته 

آسیب جدی می زند.
خیلی از دوستان از من سوال می کنند که 
آیا آتش روشن کردن زیر درختان سرمازده 

می تواند مانع از یخ زدن درختان شود؟
علمی  و  مستند  پاسخی  هنوز  راستش 
افرادی  اما  نشده  پیدا  پرسش  این  برای 
این  معتقدند  تجربه  اساس  بر  که  هستند 
نجات  باعث  بعضا  و  دارد  مثبت  اثر  روش 
باغ های پسته از سرمای سوزناک سال های 
گذشته شده است. به هرحال هرکس که باغ 
گرما  و  سرما  این که  از  همواره  دارد،  پسته 
به باغش آسیب بزنند هراس دارد؛ بنابراین 
اگر احتمال بدهد که آتش روشن کردن زیر 
داشته  هم  اندکی  موفقیت  درصد  درختان 

باشد، قطعا تلاش خود را خواهد کرد.
بعد از این فکرها، خواستم به مردی که 
حل  که  جدولی  بگویم  بود  نشسته  کنارم 
مهم ترین  دیگر  پسته  و  دارد  ایراد  می کند 
اما  نیست  ایران  صادراتی  غیرنفتی  کالای 
دیدم خوابش برده؛ مثل همه ی افرادی که 
در این صنعت حضور دارند اما هنوز زوال این 
صنعت را باور نکرده اند. مثل سیاستمدارانی 
این  اعدام  حکم  غلط،  سیاست های  با  که 
مثل  دولت ها،  مثل  کردند.  امضا  را  صنعت 
تشکل ها، مثل همه ی ما که خوابمان می آید.

خبر

در  کرونا  علمی  کمیته  گروه جامعه: عضو 
گفت:  مدارس  در  حضوری  آموزش  خصوص 
»قطعا در جلسه ی آتی کمیته علمی کرونا در 
این زمینه صحبت خواهیم کرد و جهت گیری 
لازم صورت می گیرد. باید ببینیم نظر جمعی 

کمیته چه خواهد بود«.
دکتر مجید مختاری افزود: »البته به طور 
میان  در  ابتلا  افزایش  از  پیش بینی  ما  کلی 
در  تنها  نه  افزایش  این  و  داریم  را  کودکان 
کودکان که در بزرگسالان هم مشاهده می شود. 
امیدواریم در بازبینی این موضوع، از بار بیماری 

در کودکان هم کاسته شود«.
وی همچنین درباره ی شیوع یا عدم شیوع 
 BA2 و BA1 سویه ی ترکیبی از دو زیرواریانت
تحت عنوان XE در ایران، توضیح داد: »خیلی 
کنیم.  صحبت  مورد  این  در  که  است  زود 
انگلستان  جمله  از  اروپایی  کشورهای  برخی 

که توالی یابی ژنتیکی زیادی از ویروس انجام 
تعداد  کردند.  اعلام  را  موضوع  این  می دهند، 
سویه های ترکیبی که ترکیب های متفاوتی از 
خود اومیکرون یا دلتا با اومیکرون است توسط 
در  هنوز  اما  است،  شده  اعلام  کشورها  این 
حدی نیست که حتی سازمان بهداشت جهانی 
نظر دهد. تعداد موارد بسیار پایین است و به 
نیامده  این سویه ها در کشور ما  احتمال زیاد 
افزایش  با  آتی  ماه های  طی  اینکه  مگر  است 
کشور  وارد  هم  سویه  این  خارجی  سفرهای 

شود«.
دیدگاه  از  »اکنون  کرد:  اضافه  وی 
سرایت پذیری سویه های ترکیبی از جمله سویه 
بیش تری  سرایت  درصد   40 تا   10 بین   XE
شدت  افزایش  و  کشندگی  نظر  از  اما  دارند، 
بیمای خوشبختانه هنوز گزارشی نداشتیم که 

بگوید شدت در این زمینه بیشتر است«.

کرونا  کاهشی  »روند  گفت:  همچنین  وی 
شاهد  کشور  در  قبل  هفته  دو  حدود  تا  را 
ابتلا  موارد  صعودی  روند  آرام آرام  اما  بودیم، 
که پیش بینی می کردیم را شاهدیم ولی از نظر 
مرگ و میر خوشبختانه شرایط کاهشی است؛ 
برای ما زیاد  هرچند که حتی یک مرگ هم 
اکنون  اما نسبت به حدود دو ماه قبل،  است 

تعداد مرگ ومیر خیلی کمتر است«.
 21 وی  سراسری،  ایسنا  گزارش  به 
مرگ ومیر  موارد  »این  داد:  ادامه  فروردین ماه 
مربوط به بیمارانِ دو تا سه هفته قبل هستند. 
باشد،  صعودی  ابتلا  روند  حاضر  حال  در  اگر 
احتمال دارد طی هفته های آتی مرگ ومیر هم 
افزایش یابد اما امیدواریم به اعداد بالای قبلی 

نرسیم«.
سال  تعطیلات  وجود  »با  کرد:  بیان  وی 
نو، مسافرت ها و بازگشایی مدارس که همگی 

طبیعتا  هستند،  ویروس  انتشار  خطر  عوامل 
انتظار ازدیاد تعداد ابتلا وجود داشت. بنابراین 
برای روزهای آتی نوسانات ادامه خواهد داشت 
وجود  با  ویروس  رفتار  نمی رسد  نظر  به  و 
باشد  تغییر کرده  ترکیبی  و  سویه های جدید 
که به دنبال این موضوع هم در سطح جهانی 
پیش بینی نمی شود که دچار جهش وحشتناک 

جدیدی شده باشیم«.
اسم  با  »نباید  کرد:  تاکید  همچنین  وی 
اگر  کنیم؛  تهییج  را  جامعه  بیماری،  امواج 
پروتکل های بهداشتی رعایت شود، مهمانی ها 
احتیاطات لازم در  یابد،  و دورهمی ها کاهش 
وسایل حمل ونقل عمومی صورت گیرد، زدن 
و...  باشد  اجباری  سربسته  اماکن  در  ماسک 
احتمالا نوسانات را خواهیم داشت، ولی اینکه 
نیاز  خیر،  یا  کرد  خواهد  بروز  هفتم  موج  آیا 

است تا زمان بگذرد که بتوان نظر داد«.

گروه جامعه: یک فوق تخصص بیماری های 
در  سرخک  شیوع  خطر  به  اشاره  با  عفونی 
از  زیادی  تعداد  ورود  از  »بعد  گفت:  کشور، 
شیوع  میزان  افغانستان،  کشور  از  مهاجران 
سرخک در کشور به طرز چشمگیری افزایش 

یافته است«.
اولین  اینکه  به  اشاره  با  مردانی  مسعود 
مورد ابتلا به سرخک در استان کرمان توسط 
مهاجران شناسایی شد، افزود: »در حال حاضر 
متأسفانه با افزایش بار مهاجرت ها این بیماری 

به بیشتر نقاط کشور منتقل شده است«.
از  ترس  دلیل  به  که  خانواده هایی  از  وی 
ابتلای کودک شان به کرونا، واکسیناسیون های 
معمول را انجام نداده اند، خواست تا در اولین 
فرصت با مراجعه به مراکز بهداشتی و درمانی 
سراسر کشور به صورت رایگان کودکان خود را 

در برابر این بیماری واکسینه کنند.
دهیم  اجازه  نباید  اینکه  بیان  با  مردانی 
کند،  پیدا  شیوع  کشور  در  سرخک  بیماری 
تاکید کرد: »حتی افرادی که علیه این بیماری 
واکسینه شده اند هم ممکن است بعد از مدتی 
آنتی بادی لازم برای مقابله با بیماری را نداشته 
باشند«. به گزارش مهر سراسری، وی با هشدار 
گفت:  سرخک  بیماری  عارضه های  به  نسبت 
درمان  تحت  سرخک  به  مبتلایان  »چنانچه 
قرار نگیرند با عارضه های متعدد ناشی از این 
بیماری مواجه خواهند شد«. مردانی با اشاره 
به اینکه تا چند سال پیش در کشور به سمت 
ریشه کنی بیماری سرخک حرکت می کردیم، 
بیان کرد: »متأسفانه در حال حاضر به دلیل 
این  به  ابتلا  بالای سرخک، زنگ خطر  شیوع 

بیماری به صدا در آمده است«.

وی از افزایش ۶ برابری مهاجرت ها از کشور 
حاضر  حال  »در  افزود:  و  داد  خبر  افغانستان 
روزانه بیش 8000 نفر از افغانستان وارد کشور 
علوم  دانشگاه  علمی  هیئت  عضو  می شوند«. 
تعداد  اینکه  بیان  با  بهشتی  شهید  پزشکی 
بیماری  برابر  در  افغانستان  مردم  از  زیادی 
»در  کرد:  تاکید  نشده اند،  واکسینه  سرخک 
انتقال  مورد   100 از  بیش  نیز  گذشته  سال 
سرخک گزارش شده که عمدتاً از بین مهاجران 
است«. وی گفت: »همچنان  بوده  افغانستانی 
موارد ابتلا به سرخک در کشور دیده می شود 
و متأسفانه این عدد در مقایسه با سال گذشته 
تخصص  فوق  است«.  داشته  افزایشی  روند 
بیماری های عفونی، از سرخک به عنوان بیماری 
افزود:  حاد دستگاه تنفسی فوقانی یاد کرد و 
ایجاد  کودکی  دوران  در  عمدتاً  بیماری  »این 

می شود«. وی با بیان اینکه تب بالا از بارزترین 
به سرخک است، گفت: »تب  ابتلا  نشانه های 
در مبتلایان به سرخک گاهی تا 40 درجه ی 
بی قراری،  مردانی؛  می رسد«.  سانتی گراد 
علامت های  و  سرفه  عطسه،  بی اشتهایی، 
نشانه های  از دیگر  را  بینی  مختصر آب ریزش 
ابتلا به سرخک بیان کرد و افزود: »در بیماری 
سرخک سطح داخلی حلق و دهان هم قرمز 
»دانه های  داد:  ادامه  وی  می شود«.  ملتهب  و 
قرمز روی پوست در مبتلایان به سرخک ابتدا 
در ناحیه ی سر و صورت شروع می شود و در 
حد فاصل رویش مو و رفته رفته تمام اندام ها 
ادامه داد: »خانواده ها  را درگیر می کند«. وی 
ابتلا به  باید به محض مشاهده ی علامت های 
بیماری حتماً به پزشک مراجعه کرده و شرایط 

قرنطینه را رعایت کنند«.

آخرالزمان پسته

عضو کمیته علمی کرونا مطرح کرد

پیش بینی افزایش کرونا در کودکان 

هشدار فوق تخصص بیماری های عفونی؛

افزایش چشم گیر بیماری سرخک در کشور
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